
VYDÁVA OBEC ČASTÁ*SAMOSTATNE NEPREDAJNÉ  

www.casta .sk  

Obsah čísla: 
 

Starosta informuje ................................. 2  

 

Starosta informuje,  

Komentár k odpadom ........................... 3 

 

Komentár k odpadom, 

Uznesenia OZ Častá .............................. 4 

 

Uznesenia OZ Častá, Dotazník,  

Spoločenská rubrika .............................. 5 

 

DHZ Častá .......................................... 6, 7 

 

DHZ Častá, Výzva, ZŠ s MŠ Častá ........ 8  

 

ZŠ s MŠ Častá  ................................ 9, 10 

 

ZŠ s MŠ Častá,  

Pesničky s Mikulášom... ...................... 11 

 

Pesničky s Mikulášom...,   

OZ ČKP ................................................. 12 

 

Častovský rínek ............................. 13, 14 

 

Častovský rínek, DNK Častá ............... 15 

 

JDS Častá ...................................... 16, 17 

 

OZ Schatmansdorf .............................. 18  

 

OZ Schatmansdorf, KST Častá ........... 19 

 

KST Častá, 

Kynologický klub Častá ....................... 20 

 

Kynologický klub Častá ....................... 21 

 

Kynologický klub Častá, 

FC Slovan Častá  .................................. 22  

 

FC Slovan Častá, ŠK SPC Častá ......... 23  

 

ŠK SPC Častá ....................................... 24  

 

ŠK SPC Častá,  

RC klub Častá ...................................... 25 

 

RC klub Častá ...................................... 26 

 

Vývozný kalendár ................................. 27 

 

PF 2024 ............................................... 28 

 

 

 

 

 

Uzávierka budúceho čísla 

Informačníka  

bude 10. marca 2024 

Ročník XVI., číslo 4 

 Počas uplynulého roka sa v obci Častá 

realizovali investičné akcie, ktoré vytvoria pod-

mienky pre zvýšenie kvality bývania a života 

v obci, ako aj poskytovaných služieb. Medzi 

nich patrili nadstavba základnej školy 

a prístavba materskej školy, rekonštrukcia am-

bulancie bývalej detskej lekárky, úpravy sobáš-

nej siene obecného úradu, obradnej siene domu 

smútku a miestneho cintorína, projektová prípra-

va výstavby chodníka na Štefanovskej ul. 

V neposlednej rade aj príprava a zapojenie sa 

obce do projektových výziev na financovanie 

dokončenia kanalizácie na Hlavnej ulici, či 

pumptrackového ihriska. Záver roka sa niesol 

v organizácii viacerých podujatí a stretnutí 

v obci.  

Chodník na Štefanovskej realitou 

 Obecný úrad dokončil verejné obstará-

vanie na zhotoviteľa výstavby chodníka na Šte-

fanovskej ul. S víťaznou spoločnosťou Pro Exte-

riér, s.r.o. sa koncom novembra  uskutočnilo 

pracovné rokovanie pred podpisom zmluvy k 

technickým, časovým, organizačným a logistic-

kým aspektom výstavby na uvedenej ulici. V 

najbližšom období budú oslovení občania ne-

hnuteľností, ktorých sa výstavba dotkne a zorga-

nizuje sa informačné stretnutie k harmonogramu 

a postupu výstavbe, tak aby bol v čo najväčšej 

miere zabezpečený prístup a vjazdy k domom. S 

výstavbou sa po zrealizovaní všetkých náležitos-

tí začne najneskôr k 1. februáru 2024. V prípade, 

že to situácia dovolí, možno už aj v priebehu 

mesiaca január. Obec bude investíciu realizovať 

z vlastných zdrojov, pričom súčasne podala žia-

dosť aj o grantové financovanie. Realizácia vý-

stavby je plánovaná na 3 mesiace. Celkové ná-

klady na realizáciu na základe verejného obsta-

rávania budú 151 881,50 EUR s DPH. Ak bude  

obec úspešná v podanom grante, získa na refun-

dáciu 100.000 Euro.  
Ambulancia zrekonštruovaná 

 V mesiaci november bola prevzatá zre-

konštruovaná ambulancia bývalej detskej lekár-

ky, ktorá po vybavení všetkých formalít bude 

slúžiť ako ortopedicko-traumatologická ambu-

lancia v obci Častá. Prenájom priestorov poslan-

ci schválili na rokovaní obecného zastupiteľstva 

v úvode mesiaca december. Následne bol začatý 

proces vybavovania všetkých povolení zo strany 

lekára. O dátume otvorenia a spustenia činnosti 

ambulancie budú občania včas informovaní. 

Rekonštrukciu realizovala spoločnosť Izolácie 

stavieb, s.r.o., ktorá vzišla na základe verejného 

obstarávania.   
Finalizácia prác na škole a škôlke 

 Obec Častá v období záveru roka spolu 

so zhotoviteľmi, stavebným úradom, vedením  
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školy, stavebným dozorom intenzívne pracuje na finalizácii 

projektov prístavby materskej školy a nadstavby základnej ško-

ly.  V mesiaci november a december sa začal proces preberania 

stavieb a kolaudačných konaní. V tejto súvislosti si dovoľuje-

me občanov poďakovať za trpezlivosť, pochopenie, určitú mie-

ru strpenia a tolerancie stavu, ktoré súviseli s vysokým tempom 

dokončovacích prác, nadmerným pohybom stavebnej techniky, 

ako aj logistickým zabezpečením. Po celkovom dokončení pro-

jektov sa uskutoční slávnostné otvorenie, ako aj deň otvore-

ných dverí pre občanov.  

Udržiavacie a stavebné práce 

 Obec zabezpečila úpravu vnútorných omietok 

a vymaľovanie sobášnej siene na obecnom úrade, ako aj vyma-

ľovanie obradnej siene miestneho domu smútku. Na miestnom 

cintoríne bol upravený a vyčistený areál, upravená sklenená 

výplň do obradnej siene,  natretá a opravená vstupná brána, 

ďalšia úprava dvier na vonkajších toaletách, osadenie aktuali-

zovanej tabule o hrobových miestach,  výroba dvoch nových 

informačných tabúľ, ktoré realizoval správca Roman Stojkovič 

s manželkou Katkou. Obec postupne začala aj s riešením vy-

správok výmoľov, poškodeného povrchu a nebezpečných dier 

na cestách v Častej, ktoré sa realizujú pod vedením zástupcu 

starostu obce Jozefa Dukáta, ako prevencia proti úrazom a po-

škodzovaniu áut.  
Žiadosť na dokončenie kanalizácie podaná 

 Obec má záujem o dokončenie kanalizácie v obci a  

podala žiadosť o poskytnutie dotácie z Environmentálneho 

fondu. Konkrétne  v rámci výzvy č. B - 1/2024 – dotačnej mož-

nosti BK 2 na dobudovanie kanalizácie „Častá - splašková ka-

nalizácia a ČOV na nedokončenú časť Hlavnej ulice - stoka B 

vo výške 410 918,56 Euro s DPH pri minimálnej 1 % spoluú-

časti obce z vlastných alebo iných zdrojov. Ostáva pevne veriť, 

že budeme úspešní.  
Podpora projektov a organizácii v obci 

 V súvislosti s podporou zo strany obce miestnym or-

ganizáciám a v spolupráci s KST Častá, boli zakúpené dva no-

vé rozkladacie nožnicové stany. Tieto stany budú používané na 

zabezpečenie zázemia a ochrany pred nepredvídateľnými 

vplyvmi počasia  pre účastníkov rôznych podujatí. Projekt bol 

uskutočnený s finančnou podporou od Bratislavského samo-

správneho kraja, ktorý poskytol potrebné prostriedky v rámci 

Bratislavskej regionálnej dotačnej schémy a tiež vďaka spolufi-

nancovaniu zo strany obce Častá a KST Častá a vynikajúcej 

spolupráce oboch subjektov. Obdobný projekt bol v rámci tejto 

dotačnej schémy zrealizovaný aj s miestnym futbalovým klu-

bom, kde sa podarilo zabezpečiť futbalovú bránu, pivné sety 

a dresy pre deti.  

 V závere roka sa uskutočnilo rokovanie s miestnymi 

kultúrnymi a športovými organizáciami a občianskymi združe-

niami, aktivistami a organizátormi podujatí v súvislosti 

s prípravou Plánu kultúrnych, športových a spoločenských pod-

ujatí obce Častá na rok 2024, ktorý obec pripravuje a koordinu-

je dohodnutím konkrétnej spoluorganizačnej, materiálnej a 

technickej podpory zo strany obce. Súčasne sa opätovne pripra-

vuje Oceňovanie významných osobností obce v oblasti kultúr-

neho, spoločenského a športového života s odovzdávaním ce-

ny ,,Častovský škorec”. Organizáciám bolo tlmočené zo strany 

vedenia obce poďakovanie za doterajšiu spoluprácu. Súčasne 

boli prerokované konkrétne návrhy a postrehy k organizovaniu 

podujatí v obci Častá.  
Parlamentári na úrade 

 Tridsať žiakov – zástupcov školského parlamentu zo 

Základnej školy s materskou školou Častá sa stretlo na obec-

nom úrade na pravidelnom ročnom stretnutí s vedením obce 

ako aj pracovníčkami obecného úradu. V rámci takmer hodino-

vej diskusie boli oboznámení s aktuálnymi projektami v obci. 

Otázky, návrhy a podnety detí sa týkali budúceho využitia kú-

paliska a amfiteátra, nových aktivít v obci mimo pravidelne 

organizovaných, možnosti zriadenia stolnotenisového krúžku, 

nových atrakcií počas hodov, úpravy areálu okolo 500-ročného  
pokračovanie na strane 3 →  



gaštana, zriadenia futbalovej U-15, prechodov pre chodcov, 

cyklotrás, pumptracku, priestorov pre výstavy, úpravy erbov pri 

vstupe do obce, či grafikonov autobusov do susedných obcí po 

skončení vyučovania. Ďalej maľovanie tried v škole, úpravy 

stavu toaliet, obnovy športových pomôcok a náčinia v škole, 

fungovania obecnej wifi na zástavke a potravinách, ako aj čas-

tejšieho stretávania sa žiackeho parlamentu s vedením obce. 

Deti sprevádzali a stretnutie zorganizovali sociálna pedagogič-

ka PhDr. Barbora Drexlerová, PhD. a školská psychologička 

Mgr. Monika Svinčáková, ktoré sa zaujímali o možnosti finan-

covania účasti detí na preventívnych aktivitách napríklad proti-

drogového vlaku, či možnostiach podpory a prilákania pedago-

gických pracovníkov do obce, ktorých je stále nedostatok. Na 

záver pracovného stretnutia si prezreli priestory obecného úra-

du a navštívili obecnú knižnicu.   
Od detí po seniorov 

 Uvítanie deti narodených v obci Častá v roku 2022 a 

slávnostný zápis na obecnom úrade v Častej patrí k tradíciám 

v obci. Príjemná atmosféra a následné krátke posedenie bolo 

súčasťou aj tohtoročného podujatia, ktoré pripravili pracovníč-

ky obecného úradu za účasti vedenia obce. 

 V rámci Dňa úcty k starším, ktoré zorganizoval Klub 

Jednoty dôchodcov s Obecným úradom Častá bolo z vedenia 

obce tlmočené poďakovanie za aktivity seniorov v obci a poďa-

kovanie za to, čo pre obec urobili. Kultúrny program pripravili 

deti zo Základnej školy s materskou školou.  

 Všetkým občanom obce Častá, poslankyniam a pos-

lancom obecného zastupiteľstva, pracovníčkam a pracovníkom 

obecného úradu si dovoľujem poďakovať za spoluprácu 

v tomto roku a zaželať príjemné prežitie vianočných sviatkov 

a všetko najlepšie, veľa zdravia, šťastia, pracovných úspechov, 

ako aj pokoja v rodine v novom roku.                                                                                                                  

S úctou  

AMB. PhDr. Mgr. František Kašický, PhD., MBA, LL.M.,  

starosta obce 
 

 Obec Častá na základe rozhodnutia z predchádzajúce- 

ho volebného obdobia ohľadne váženia mení vzorec na výpočet 

poplatku za vývoz komunálneho odpadu, ktorý bude zohľadňo-

vať túto skutočnosť.  

Poplatok za množstvový odpad sa bude skladať z 

dvoch častí: z paušálneho poplatku a poplatku za vyprodukova-

ný odpad. Paušálny poplatok je stanovený na 25,55 eur na oso-

bu a bude nižší ako v roku 2023, kedy bol 36,50 eur. Pri výpo-

čte paušálneho poplatku a záloh za odpad na rok 2024 sa vy-

chádzalo z údajov z roku 2023.  V ďalšom roku 2025  sa budú 

vyrovnávať nedoplatky a preplatky. Celý výpočet je spravodli-

vý pre ľudí, ktorí separujú a produkujú menej komunálneho 

odpadu. Ak by obec nezohľadnila poplatky za množstvo odpa-

du prostredníctvom vzorca za váženie, musel by sa poplatok pri 

doterajšom pôvodnom systéme zvýšiť na 45,00 eur za osobu na 

rok. 

 Nakoľko spoločnosť zabezpečujúca jeho vývoz bola 

vysúťažená len na jeden rok, obec musela tento rok opätovne 

realizovať a v novembri ukončiť  
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KOMENTÁR K ODPADOM V OBCI... 
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verejné obstarávanie na vývoznú firmu, na základe ktorého bola 

podpísaná  zmluva na štyri roky so spoločnosť OLO, a.s. 

 Spoločnosť bude vyvážať odpad v obci garantovane  13-

timi  vývozmi v obci v intervale každých 28 dní, podľa priložené-

ho harmonogramu vývozu, pričom ďalšie 2 mimoriadne vývozy 

budú podľa rozhodnutia obce. K dispozícii sú  zadefinované dva 

druhy nádob,  a to 240 l a 1100 l. 

 Na základe verejného obstarávania má obec reálny pre-

počet, akú sumu (126 000 €) musí mať obec vyzbieranú v rámci 

poplatkov za odpad. Obec nesmie byť v tejto oblasti ani zisková 

ani doplácať. 

  V zmysle zákona č.79/2015 Z.z. o odpadoch má povin-

nosť znášať náklady na činnosti nakladania s odpadmi (zber, pre-

pravu a likvidáciu odpadov) držiteľ a pôvodca odpadov t. j. obča-

nia a právnické osoby. Občanom boli súčasne s rozhodnutím do-

ručené prihlasovacie údaje do aplikácie OLO, za účelom zistenia 

hmotnosti odpadu v nádobe. V prípade, že nefunguje, kontaktujte 

OÚ. 

 Systém nakladania s odpadmi a vyberanie poplatkov 

v Obci Častá upravujú a popisujú Všeobecné záväzné nariadenie 

Obce Častá č. 6/2023 o odpadoch  a Všeobecné záväzné nariade-

nie Obce Častá č. 7/2023 o poplatkoch. VZN sú zverejnené na 

internetovej stránke obce a k nahliadnutiu na obecnom úrade. 

Silvia Pecúchová,  

referentka - odpadové hospodárstvo 

František Kašický,  

starosta obce 

 

U Z N E S E N I E č. 1-VII/OZ/2023 - Obecné zastupiteľstvo 

v Častej: 

a) s c h v a ľ u j e návrhovú komisiu Obecného zastupiteľstva 

v Častej v zložení: Kristína Slezáková, Peter Tatranský,  

b) u r č u j e overovateľov zápisnice v zložení: Jana Jakušová, 

Jozef Grajciar,  

c) b e r i e n a v e d o m i e určenie zapisovateľa zápisnice: 

Marcela Martešíková.  

Hlasovanie: za - všetci prítomní (8) 

  

U Z N E S E N I E č. 2-VII/OZ/2023 - Obecné zastupiteľstvo 

v Častej s c h v a ľ u j e program rokovania VI. riadneho za-

sadnutia Obecného zastupiteľstva v Častej v roku 2023 podľa 

pozvánky.  

Hlasovanie: za - všetci prítomní (8)  

 

U Z N E S E N I E č. 3-VII/OZ-2023 - Obecné zastupiteľstvo 

v  zmysle  Uznesenia  OZ č.8-V/OZ-2023  zo  dňa  22. 08.2023  

s c h v a ľ u j e volebnú komisiu pre voľbu na funkciu hlavné-

ho kontrolóra Obce Častá s počtom členov 3 menovite: člen 

komisie č. 1 - Ivan Ružek, člen komisie č. 2 - Jana Jakušová a 

člen komisie č. 3 - Ľubica Opálková, zapisovateľ komisie : 

Marcela Krchnáková.  

Hlasovanie: za - všetci prítomní (8)  

 

U Z N E S E N I E č. 4-VII/OZ-2023 - Obecné zastupiteľstvo 

v Častej:  

a) u r č u j e Pracovný pomer hlavného kontrolóra obce Častá, 

ktorý bude vykonávať na kratší pracovný čas – 0,20 úväzku v 

zmysle ust. 18a ods. 6 zákona č. 369/1990 Zb. v znení neskor-

ších predpisov (Zákon o obecnom zriadení) s poukazom na ust. 

§ 49 zákona č. 311/2001 Z. z. v znení neskorších predpisov 

(Zákonník práce)  

b) s t a n o v u j e funkčné obdobie hlavného kontrolóra obce 

Častá začína dňom 15.11.2023 a končí dňom 14.11.2029 v 

zmysle ust. § 18a ods. 5 zákona č. 369/1990 Zb. v znení ne-

skorších predpisov  

c) u r č u j e plat hlavného kontrolóra obce Častá v zmysle ust. 

§ 18c ods. 2 zákona č. 369/1990 v znení neskorších predpisov a 

to ako súčin priemernej mesačnej mzdy zamestnanca v hospo-

dárstve Slovenskej republiky za predchádzajúci kalendárny rok 

(1304 Euro) a koeficientu podľa počtu obyvateľov obce k 31. 

decembru predchádzajúceho kalendárneho roka (počet obyva-

teľov 2383 – koeficient 1,54 ) podľa údajov Štatistického úradu 

Slovenskej republiky, ktorý je v obci a ak má hlavný kontrolór 

obce dohodnutý pracovný pomer na kratší pracovný čas (v obci 

0,2 pracovného úväzku), jeho plat sa určí v závislosti od dĺžky 

pracovného času, t. z. 1304 Eur x 1,54 x 0,2 vo výške 401,632 

po zaokrúhlení nahor 402 Eur.  

Hlasovanie: za - všetci prítomní (8)  
 

U Z N E S E N I E č. 5-VII/OZ-2023 - Obecné zastupiteľstvo 

v Častej z v o l i l o za hlavného kontrolóra obce Častá kan-

didáta č. 2, menom: Ing. Vladimíra Medlena.  

Hlasovanie: za - všetci prítomní (8)  
 

U Z N E S E N I E č. 6-VII/OZ/2023 - Obecné zastupiteľstvo 

v Častej m e n í  u z n e s e n i e číslo 7-V/OZ-2023 v čas-

ti ,,súhlasí“ s tým, že na základe výsledku verejného obstaráva-

nia s c h v a ľ u j e sumu vo výške 26 118,01 Euro s DPH.  

Hlasovanie: z 8 prítomných: za – 6, proti – 0,  

zdržali sa hlasovania - 2 (Peter Tatranský a Ľubica Opálková)  

 

U Z N E S E N I E č. 7-VII/OZ/2023 - Obecné zastupiteľstvo 

v s c h v a ľ u j e úpravu rozpočtu obce č. 1/2023 so zapraco-

vanými úpravami.  

Hlasovanie: za- všetci prítomní (8)  
 

U Z N E S E N I E č. 8-VII/OZ/2023 - Obecné zastupiteľstvo 

v Častej s c h v a ľ u j e Všeobecné záväzné nariadenie č. 

5/2023, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 2/2012 v znení VZN 

č. 5/2019 a VZN č. 4/2022 o miestnej dani z nehnuteľností.  

Hlasovanie: za- všetci prítomní (8)  
 

U Z N E S E N I E č. 9-VII/OZ/2023 - Obecné zastupiteľstvo 

v Častej:  

a) b e r i e n a v e d o m i e zámer úpravy VZN obce Častá č. 

5/2022 ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 3/2016 v znení VZN 

č. 6/2020 a v znení VZN č. 8/2021 o odpadoch, úprava VZN 

obce Častá č. 6/2022, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 8/2012 

v znení VZN č. 2/2018 a VZN č. 5/2020 o miestnom poplatku 

za komunálne odpady a drobné stavebné odpady, vrátane vzor-

ca na výpočet komunálneho odpadu,  

b) p o v e r u je Obecný úrad Častá prípravou Všeobecne zá-

väzných nariadení uvedených v bode a) a ich predložením na 

rokovanie Obecného zastupiteľstva obce Častá v mesiaci de-

cember 2023.  

Hlasovanie: za - všetci prítomní (8 ) 
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UZNESENIA Z OZ ČASTÁ  

 09. 11. 2023  



Ročník XVI, číslo 4/2023 

Strana 5 

pokračovanie na strane 6 →  

 

U Z N E S E N I E č. 10-VII/OZ/2023 - Obecné zastupiteľ-

stvo v Častej:  

a) s c h v a ľ u j e Optimalizáciu nákladov na elektrickú ener-

giu v obci Častá v oblasti distribučných poplatkov,  

b) p o v e r u j e starostu obce podpisom Zmluvy o spolupráci 

so spoločnosťou Citrón s.r.o. v súvislosti s optimalizáciou ná-

kladov na elektrickú energiu v obci Častá v oblasti distribuč-

ných poplatkov na obdobie štyroch rokov.  

Hlasovanie: za - všetci prítomní (8)  
  

U Z N E S E N I E č. 11-VII/OZ/2023 - Obecné zastupiteľst- 

vo v Častej s c h v a ľ u j e predloženie žiadosti o poskytnutie 

dotácie z Environmentálneho fondu - výzva č. B-1/2024 – 

dotačnej možnosti BK 2 – na dobudovanie kanalizácie „Častá - 

splašková kanalizácia a ČOV (časť Hlavnej ulice - stoka B) 

vo výške 410.918,56 Euro s DPH pri minimálnej 1 % spolu-

účasti obce z vlastných alebo iných zdrojov vo výške 

4.109,19 €.  

Hlasovanie: za - všetci prítomní (8)  
 

U Z N E S E N I E č. 12-VII/OZ/2023 - Obecné zastupiteľ-

stvo v Častej s c h v a ľ u j e správu o výsledkoch a podmien-

kach výchovno-vzdelávacej činnosti ZŠ s MŠ Častá za školský 

rok 2022/2023 bez výhrad.  

Hlasovanie: za - všetci prítomní (8)  
 

U Z N E S E N I E č. 13-VII/OZ/2023 - Obecné zastupiteľ-

stvo v Častej b e r i e n a v e d o m i e Plán kultúrnych, špor-

tových a spoločenských podujatí v obci Častá v roku 2024.  

Hlasovanie: za - všetci prítomní (8)  
 

U Z N E S E N I E č. 14-VII/OZ/2023 - Obecné zastupiteľ-

stvo v Častej b e r i e  n a  v e d o m i e Informáciu o výsled-

koch dotazníka k vybraným aspektom života v obci Častá.  

Hlasovanie: za - všetci prítomní (8)  

 

 Bratislavský samo-

správny kraj pripravu-

je Koncepciu rozvoja so-

ciálnych služieb BSK na 

roky 2024-2030, súčasťou 

ktorej je zisťovanie názo-

rov na poskytovanie so-

ciálnych služieb obyvate-

ľom kraja. Prosíme Vás, 

aby ste sa vyplne-

ním anonymného dotazníka 

zapojili do spolupráce pri 

rozvoji sociálnych služieb. 

  

Dotazník pre občanov môžete vyplniť tu:  

https://forms.gle/gQxmg5jNznjY33Ry6 

ah 

zdroj: web OÚ Častá 

SPOLOČENSKÁ RUBRIKA  

V 4. ŠTVRŤROKU 2023  

Prišli na svet:  
  

Lea       Lederleitner   
Samuel     Popovič   

 

Zosobášili sa:  
  

Michal Mruškovič                Miriam Trusinová  

Ondřej Háp                          Barbora Jakušová   
Marek Braun                 Monika Achbergerová   

Milan Myslík                     Dominika Tatarová   

Eduard Duffala            Adriána Adamkovičová  
  

Navždy nás opustili:  
  

Ivan     Jakuš   

Rudolf     Herák   
Jarmila   Schwarzová  

František    Cittera  

  

Blahoželáme jubilantom:  

 60-roční  
  

Iveta    Lennerová   

Peter     Burský   
Renáta    Szalayová   

Božena    Kurkinová   
Mária     Vargová   

Pavol     Kubek  

Tibor    Šafarik   
Roman   Machaj   

 

65-roční  
 

Jarmila   Kleskeňová   
Vladimír    Slamka  

Mária     Eckertová   

Ján     Lederleitner  

Silvia    Komínek   

Marián    Minárik   

Eva    Masárová   
Ivan    Garaj  

Jozef     Matúš  

  
70-roční  

 

Marián    Wilfl ing  

Milan    Gáži   

Ľubomír    Held  
Ladislav   Nitschneider   

Emília     Lennerová   

Vladimír    Toráč   
Jarmila   Miková   

Jaroslav    Žofčík   

Ján     Bihary  
 

75-roční  
 

Anastázia    Šafariková   

Mária    Setnická  
Ladislav   Tuchyňa   

Štefánia    Adamcová   

 
80-ročná  

 

Milena Ulrichová   

 

85-roční  
 

Štefánia    Citterová  
Gabriela    Klimešová   

Alojzia    Setnická  

 

Matrika Častá 

DOTAZNÍK -  KONCEPCIA  

ROZVOJA SOCIÁLNYCH SLUŽIEB 

BSK NA ROKY 2024-2030 

https://forms.gle/gQxmg5jNznjY33Ry6
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Štvrťrok očami hasičov 

 

 Drahí spoluobčania, zas a raz sa vám 

prihovárame touto formou, a teda malým 

zhodnotením štvrťroku v Informačníku.  

 Tento štvrťrok sme začali požiarom 

unimobunky, ktorá sa nachádzala v tesnej 

blízkosti domu na Karpatskej ulici. Na mieste sme zasahovali 

s oboma našimi vozidlami (Liaz a Tatra). Spolupracovali 

s nami aj naši profesionálni kolegovia z Pezinka. Požiar sa na-

šťastie podarilo dostať rýchlo pod kontrolu a dom tak nebol 

v ohrození. Ako ste si mohli všimnúť, požiarov v poslednej 

dobe ubudlo a je to z veľkej časti zásluha aj vás, občanov. Ďa-

kujeme, že ostávate zodpovední. 

Viacerí z vás si mohli všimnúť našu akciu, ktorá pre-

behla dňa 28. 10., kedy sa naši členovia zúčastnili hasičského 

cvičenia na bytovkách. Išlo o zásah, ktorým sme preverovali 

našu zásahovú schopnosť na Fándlyho ulici. Ide o oblasť 

s veľkým počtom vozidiel, kde musíme sledovať aj to, či by 

sme v prípade požiaru vedeli správne rozmiestniť naše vozidlá. 

Súčasťou zásahu bol aj hasiči z Pezinka spolu s našim velite-

ľom Jozefom Dukátom. Tí na mieste zasahovali s vozidlom 

AR 39 - MB Atego 1629 – s rebríkom, ktorý pri úplnom vysu-

nutí dosahuje až 39 metrov. Toto cvičenie bolo naplánované 

počas výboru DHZ Častá. Aj vďaka nemu sme získali nielen 

prehľad o schopnosti zásahu, ale aj údaje o tom, čo potrebuje 

v prípade takéhoto zásahu zlepšiť.  

 1. novembra sme si pri-

pomínali Sviatok Všetkých svä-

tých. Mnoho z nás si pripomínalo 

svojich príbuzných. Naši členo-

via však prišli s krásnym nápa-

dom pripomenúť si našich zosnu-

lých kamarátov, bratov hasičov, 

ktorí nás opustili. Poctili si ich 

zapálením sviečok pri soche sv. 

Floriána.  

 11. novembra sme vy-

pomáhali pri spomienkovom 

podujatí z dielne Klub Jednoty 

d ôchod co v  v  sp o luprác i 

s farským úradom, obecným úradom a ZŠ s MŠ Častá. V rámci 

Dňa vojnových veteránov sme sa všetci spoločne zišli pri pa-

mätníku pri Kostole sv. Imricha v Častej presne v čase 

11:11hod.  
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V mesiaci november sme práve zaznamenali aj väčšiu 

hasičskú aktivitu, a to pri pátraní po stratenej osobe. Viacero 

z vás určite počulo o nezvestnej pani Etele Tancikovej, ktorá sa 

stratila v oblasti Hájičku – Linda-

vy. Naši členovia boli povolaní 

na pátranie 5-krát. Pri tomto pát-

raní sme využili aj naše nové 

vozidlo: štvorkolka Polaris, ktorá 

je práve pre takéto prípady veľmi 

užitočná. V spolupráci s DHZ 

Most pri Bratislave sme mali 

možnosť pátrania aj pomocou 

drona. Celkovo sme s nimi spo-

lupracovali 3-krát. Bohužiaľ, ani 

jedno z pátraní nebolo úspešné 

a nezvestná bola nájdená v inej 

časti mŕtva. Touto cestou vyjadrujeme úprimnú sústrasť pozos-

talým. Zároveň chceme poďakovať všetkým dobrovoľníkom, 

ktorí nám pri pátraní pomohli. Takáto výpomoc je viac než 

vítaná, a to obzvlášť v takýchto prípadoch. 

Druhým naliehavým prípadom tohto mesiaca bol zá-

sah našich členov pri oživovaní pani v Budmericiach. Na mies-

to prišli s našim AED prístrojom, ktorý ako jedni z mála máme 

práve v Častej. Ani v tomto prípade sa však nepodarilo pani 

zachrániť. Aj v tomto prípade vyjadrujeme úprimnú sústrasť 

pozostalým.   

No a už klasicky medzi našu činnosť patria aj brigády 

v okolí našej zbrojnice. Okrem pravidelnej kontroly technické-

ho stavu zariadení a prístrojov sa naši členovia pustili aj do 

prerábok. Konkrétne išlo o prerobenie odvádzania dažďovej 

vody z ríny smerom na kostol. Práve na tomto mieste bol vybu-

dovaný odtok, ktorý vedie do nižšie položeného betónového 

žľabu. Túto prácu sme plánovali už nejaký čas a bola potrebná. 

O tom ako prebiehali tieto práce môžete vidieť aj v priložených 

fotografiách.  

Tento štvrťrok sme zakončili technickým zásahom 2. 

12. na Píle v smere na Papierničku, kde sme odpratávali spad-

nutý strom. 

 V nasledujúcom období mesiaca december nás okrem 

iného čaká ako prvá kultúrna akcia Mikuláš. Vypomôcť pri 

tejto príležitosti pôjdeme na štadión, kde budú obdarené detič-

ky. No a druhým podujatím budú Adventné trhy, ktoré sa usku-

točnia 16. 12. 2023. A aj pri tejto akcii sa čiastočne zapojíme 

do organizácie.  
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 Poslednou a asi najpríjemnejšou povinnosťou je Vám 

poďakovať. V mene celého Dobrovoľného hasičského zboru 

Častá Vám ďakujeme za spoluprácu, ktorá v našej obci z roka 

na rok narastá. Ďakujeme, že ostávate obozretní  a opatrní, čo 

je vidieť aj na nižšom počte požiarov, ktoré sme v tomto štvrť-

roku zaznamenali. Treba však upozorniť, že aj napriek nezvy-

čajne teplému roku netreba zabudnúť na zodpovednosť 

v oblasti dopravy. V prípade námrazy či hmly treba byť trpezli-

ví a na cestách spomaliť, aby sme sa vyhli nehodám.  

 DHZ Častá Vám praje veselé Vianoce a šťastný nový 

rok!  

„Bohu na slávu - blížnemu na pomoc!“ 

 

Jakub Šulák 

foto: Igor Užovič, František Kašický, OÚ Častá, Jozef Dukát 

 

Blížia sa k nám Vianoce – sviatky pokoja, čas stretnu-

tia sa rodín, radostných iskričiek v očiach našich detí a to nie 

len pri rozbaľovaní darčekov. Dovoľte preto aj nám, profesio-

nálnym hasičom, aby sme Vám zaželali ich príjemné prežitie v 

kruhu svojich najbližších.  

Príprava na vianočné sviatky je sprevádzaná zhonom. 

Nesmieme zabúdať predovšetkým na bezpečnosť, pretože toto 

obdobie je charakteristické aj zvýšeným nebezpečenstvom 

vzniku požiaru v domácnostiach. Naše domovy sú dnes doslo-

va preplnené vysoko horľavými materiálmi vyrobených 

z umelých vlákien, ktoré veľmi ľahko horia. Požiare v bytoch 

sa vplyvom blízkosti horľavých materiálov rýchlo šíria a môžu 

spôsobiť rozsiahle materiálne škody, ale i vážne zranenia. Maj-

me na pamäti, že horiaca sviečka je otvorený oheň a každý rok 

počas vianočných sviatkov dochádza k požiarom od horiacich 

sviečok umiestnených predovšetkým na adventných vencoch. 

Požiare vianočných stromčekov od nekvalitného a nesprávne 

inštalovaného osvetlenia, skraty nekvalitných elektrických 

svietnikov sú taktiež nepríjemnými skutočnosťami, ktoré by 

mohli narušiť pokojnú a slávnostnú atmosféru najkrajších 

sviatkov v roku. 

Príčinou nešťastia, bolesti a škôd spôsobených na ma-

jetku je každoročne aj rôzna zábavná pyrotechnika. Ak si chce-

te dožičiť aj toto potešenie, nepoužívajte doma vyrobené pyro-

technické hračky. Používajte len ohňostroje, rakety, svetlice, 

delobuchy či piráty zakúpené v obchode a pri manipulácii 

s nimi sa riaďte odbornými radami a návodom. Zábavná pyro-

technika nepatrí do rúk detí, preto ju starostlivo uchovávajte 

mimo ich dosah. 

 Príslušníci Okresného riaditeľstva Hasičského 

a záchranného zboru v Pezinku Vám želajú príjemné prežitie 

vianočných sviatkov a v Novom roku 2024 veľa zdravia, šťas-

tia, pokoja a pohody. 

 

mjr. Ing. Škvarková 

OR HaZZ v Pezinku 

  

 

 Začiatkom školského 

roka, 21. septembra 2023, sa 

naši žiaci ôsmeho ročníka 

zúčastnili literárno-dejepisnej 

exkurzie  - Dolné Dubové, 

Naháč, Hlboké. Bol to príjem-

ný spôsob, ako žiakom priblí-

žiť slovenské literárne dejiny.  

 Dňa 7.11. sa žiaci 

7.A a 7.B tried zúčastnili spo-

ločne s Mgr. Slaninkovou, 

RNDr. Bencovou a Mgr. 

Schildovou chemickej exkur-

zie. V rámci Týždňa vedy a 

techniky boli pozvaní na pod-

ujatie Krotenie živlov, ktoré organizovala Katedra chémie pe-

dagogickej fakulty Trnavskej univerzity. Žiaci realizovali ale-

bopozorovali zaujímavé pokusy - spôsobili  výbuch sopky,  
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pozorovali rast chemikovej 

záhrady, vyrobili nenewtonov-

skú kvapalinu a mnohé iné. 

 15.11. 2023 sa v našej 

škole uskutočnilo okresné kolo 

Olympiády zo slovenského 

jazyka a literatúry. Do súťaže 

sa prihlásilo 12 najlepších žia-

kov z okresu Pezinok, pričom 

každý z nich absolvoval test 

pozostávajúci z 25 otázok a 

časť týkajúcu sa transformácie 

textu aj ústneho prejavu. Výko-

ny žiakov hodnotila trojčlenná 

porota. Na 3. mieste sa umiestnila žiačka Nela Filová zo ZŠ 

Svätý Jur, druhé miesto obsadila žiačka Alžbeta Slivková zo 

ZŠ Juraja Fándlyho, Pezinok a najvyšší počet bodov získal žiak 

našej školy - Michal Svinčák z triedy 9.A, ktorého pripravovala 

triedna učiteľka Mgr. Adriana Tichá. Michalovi srdečne blaho-

želáme a prajeme mu aj v krajskom kole veľa úspechov. 

 Sokoliarsky dvor na Červenom Kameni 

Deti našej školy majú výhodu, že  neďaleko školy sa nachádza 

krásne prírodné a historické prostredie. V rámci predmetu bio-

lógia sme boli v októbri so siedmakmi  poznávať v areáli soko-

liarskeho dvora rôzne druhy dravcov, vypočuli si odborný vý-

klad o ich spôsobe života a videli ich aj v akcii. Sokoliar 

"Bobor" sa deťom mimoriadne 
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venoval, robil s deťmi spolu s dravcami adrenalínové a vtipné 

aktivity. Vyzval dobrovoľníkov, o ktorých nemal núdzu. Majú 

možnosť prihlásiť sa aj do sokoliarskeho krúžku.   
 Európsky deň jazykov  

Začiatkom školského roka  sme si pripomenuli dôležitosť uče-

nia sa cudzích jazykov programom, v ktorom sa zúčastnilo 11 

žiakov zo siedmych tried. Predstavili deväť európskych jazy-

kov ako slovenský, český, ruský, ukrajinský, anglický, flám-

sky, nemecký, rumunský a taliansky. Žiaci v jednotlivých trie-

dach hádali hlavné mestá týchto krajín a priraďovali k nim vlaj-

ky. Slovensko-český dialóg a rusko-ukrajinský dialóg, zinsce-

novaný medzi deťmi – priniesli mierové posolstvo,  že by sme 

si priali, aby dobré vzťahy, ako má Slovensko s Českou repub-

likou, boli aj medzi Ruskom a Ukrajinou.  

 O anglický jazyk prejavujú naše deti stále rastúci záu-

jem, čo nás teší. V tomto školskom roku sa Olympiády v ang-

lickom jazyku zúčastnilo 66 žiakov v dvoch kategóriách 1A a 

1B. Súťažia  žiaci od 5. ročníka po 9. ročník. Písomná časť ich 

preverí v gramatike, slovnej zásobe, schopnosti porozumieť 

písanému textu a počúvanému textu. Tí, ktorí dosiahnu viac 

ako 60 percent v teste, postupujú do vyššieho kola, kde sú pred 

komisiou preskúšaní v schopnosti komunikovať. Tí, ktorým sa 

to podarilo, boli naozaj zhovorčiví, kreatívni a dokonca vtipní. 

Už sa vo svete nestratia. Prekvapili nás vynikajúce výsledky 

žiaka z piateho ročníka Matiáška Danihela, ktorý sa umiestnil 

na štvrtom mieste, hneď za o dva roky staršími víťazmi. 

Prajeme deťom, aby ich učenie cudzích jazykov bavilo a aby 

im to prinášalo nielen radosť, ale úžitok im aj našej spoločnos-

ti. 

Dňa 23.11.2023 sa konalo okresné kolo Technickej olympiády 

v Senci.  

Výsledky: 

 Kategória A 

Súťaž dvojíc: Alex Braniša a Michal Svinčák dosiali štvrté 

miesto, 

 Kategória B  

Súťaž jednotlivcov: Jakub Novomeský prvé miesto, postupuje 

na krajskú súťaž, ktorá sa bude konať dňa 07. 2. 2024 v Brati-

slave. 

 Ako sa hus vyparádila 

Naši piataci sa vybrali za kultúrou. 19. 11. 2023 navštívili tr-

navské Divadlo Jána Palárika. Vybrali sme pre nich milé diva-

delné predstavenie Ako sa hus vyparádila. Spoločne sme si 

užili skvelé herecké, ale aj spevácke výkony hercov. A ako to 

už v rozprávkach býva, pripomenuli sme si aj, čo je v živote 

skutočne dôležité. Určite je to dobré srdce, ktoré je oveľa viac 

ako krásne šaty.  

 Divadelné prestavenie v anglickom jazyku 

Tak ako už veľa rokov aj tento rok sme pre našich žiakov zor-

ganizovali návštevu divadelného predstavenia v anglickom 

jazyku. Divadelné centrum, ktoré je autorom týchto predstave-

ní, má dlhú históriu v príprave anglicko-slovenských inscenácií 

a rozprávok. Ich vystúpenia sú koncipované ako učebná po-

môcka. Žiaci sa na ne vopred jazykovo pripravujú na hodinách 

anglického jazyka. Zoznámia sa s použitou slovnou zásobou aj 

gramatikou, aby mali čo najväčší zážitok. Po predstavení  dô-

sledne rozoberieme hlavnú myšlienku, ktorá je, samozrejme, 

vždy poučná. Aj takýmto spôsobom sa snažíme zatraktívniť 

vyučovanie cudzieho jazyka.  Žiaci 6. – 9. ročníka navštívili 

inscenáciu United Neighbours of London 10. novembra. Mlad-

ších žiakov v 2. – 5. ročníku čaká rozprávka Dick Wittington 

and his Cat 13. decembra.  

pokračovanie na strane 11 →  



 Deň starých rodičov v 5.B 

V októbri, ktorý je Mesiacom úcty k starším, žiaci 5.B pozvali 

svojich starých rodičov na milé stretnutie. Pripravili si pre nich 

krátky kultúrny program v slovenskom, ale aj v anglickom ja-

zyku. Zapojili ich do interaktívneho vyučovania matematiky 

a anglického jazyka. Na záver spolu strávili príjemné chvíle 

rozhovormi o podobnostiach  a rozdieloch vo vzdelávaní kedy-

si a dnes pri bohatom občerstvení, o ktoré sa postarala pani 

učiteľka a naši vzácni hostia. Našim babičkám a deduškom 

srdečne ďakujeme za návštevu a tešíme sa na ďalšiu. 

 

ZŠ s MŠ Častá 

 Reštaurácia Štadión v Častej v spolupráci s Dobrovoľ-

ným hasičským zborom Častá a Obecným úradom Častá zorga-

nizovali v decembri mikulášsky program pre deti pod názvom 

Pesničky s Mikulášom, anjelom a čertom. Všetky prítomné deti 

sa potešili z príchodu Mikuláša (Ľubomír Bilský), anjela 

(Zuzana Szpevár) a čerta (Radovan Palkovič) na ozdobenom 

hasičskom aute za asistencie hasičov Jozefa Dukáta, Igora Užo-

viča, Miroslava Kurica a Jakuba Šuláka. Program bol zabezpe-

čený za technickej asistencie  
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Petra Vilčeka a prekrásnej výzdoby Mariany Tomašovičovej s 

veľkým batohom sladkých balíčkov pre každé dieťa, ale hlavne 

z veľa detských pesničiek, spoločných tancov a hier s deťmi. 

Účinkovali tradične všetci členovia hudobnej skupiny The Gre-

at Voices a ich priatelia. Veľmi pekne ďakujeme Simone Šebo-

rovej, Ľubošovi Bilskému, Zuzke Szpevár, Radovanovi Palko-

vičovi, Petrovi Vilčekovi, Mariane Tomašovičovej, Jane Mun-

dokovej, Ele Krajčovicovej, Erike Šimončičovej, Filipovi Jur-

kovičovi, Dominike Mičunkovej, Veronike Gážiovej, Eliške 

Krajčovičovej, Dorotke Šeborovej, Martine Nezhodovej a Ca-

tering & events Šebora. Taktiež veľká vďaka poslankyni Janke 

Jakušovej a jej tímu Magdaléne Gažiovej, Zuzane Vandákovej, 

reštaurácii ŠTADIÓN a všetkým ostatným za zorganizovanie 

podujatia a skvelú atmosféru, ktorú vytvorili pre tešiace sa deti. 

 

OÚ Častá 

 Pamätník Štefana Pálffyho 

 

 SNM-Múzeum Červený Kameň dáva do pozornosti 

návštevníkom hradného areálu rekonštrukciu pamätníka Štefa-

na Pálffyho, jedného z posledných majiteľov hradu. 

 Pamätník tvorí kópia bronzovej busty grófa Štefana 

Pálffyho z roku 1912 od význameného bratislavského sochára 

Alojza Rigeleho, ktorá bola v priebehu novembra 2023 osadená 

na už existujúci dobový kamenný podstavec vo voľne prístup-

nom francúzskom parku vo vonkajšom predhradí hradu. 

 Pôvodný pamätník Štefana Pálffyho tvorila fontána z 

ružového mramoru s bronzovou bustou, ktorá bola postavená v 

roku 1912 na vtedajšom Čákiho námestí (dnes Komenského 

námestie) v Bratislave.  

 Po prvej svetovej vojne bola busta prevezená na hrad 

Červený Kameň, kde bola umiestnená priamo na hradnom ná-

dvorí, už na novom podstavci. Pri prechode vojnového frontu v 

roku 1945 došlo k poškodeniu busty. V 50. rokoch 20. storočia 

bola busta demontovaná a verejnosť mala možnosť vidieť už 

len jej podstavec. Busta bola uložená v depozitári múzea, stala 

sa zbierkovým predmetom a dlhé obdobie bola verejnosti ne-

prístupná.  

 V roku 2023 sa vďaka finančnej podpore Nadácie SPP 

uskutočnil projekt, v rámci ktorého bola vyhotovená rekon-

štrukčná kópia pôvodnej busty, čo umožnilo rekonštrukciu pa-

mätníka do pôvodnej podoby. 

 

SNM – Múzeum Červený Kameň 

foto: SNM MČK 

OZ ČKP  
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 V roku 2023 sa uskutočnilo celkom 8 tradičných pod-

ujatí pod názvom Častofský rínek. Ako po minulé roky, aj 

v tomto roku vládla na podujatiach veľmi priateľská a srdečná 

atmosféra. Návštevníci si mohli vybrať z pomedzi množstva 

chutných, krásnych, praktických aj ozdobných výrobkov spod 

rúk šikovných predajcov. Mimoriadne nás teší, že záujem 

o predaj svojich výrobkov neutícha u našich pravidelných pre-

dajcov, a zároveň sa o predaj zaujímajú čoraz viac aj nové tvá-

re. V nadväznosti na vyššie uvedené chceme srdečne poďako-

vať všetkým náruživým záhradkárom, pestovateľom, chovate-

ľom, cukrárom, pekárom, krajčírom, aranžérom, naozaj všet-

kým tvorivým dušiam, ktoré na rínky chodili prezentovať 

a predávať svoje diela. Zároveň patrí veľká vďaka tým, ktorí sa 

podujatie čo podujatie starali o naše hladné žalúdky 

a pripravovali pre všetkých návštevníkov výbornú čerstvú ci-

gánsku pečienku. V neposlednom rade patrí poďakovanie kaž-

dému jednému návštevníkovi, ktorý si u našich predajcov niečo 

zakúpil, alebo im venoval milé slovo, či úsmev. Tradícia 

a srdečnosť neodmysliteľne patrí k hlavným pilierom tohto 

podujatia a my pevne veríme, že aj ďalšie ročníky sa budú 

niesť práve v tomto duchu 
pokračovanie na strane 14 →  
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a srdečnosť neodmysliteľne 

patrí k hlavným pilierom tohto 

podujatia a my pevne veríme, 

že aj ďalšie ročníky sa budú 

niesť práve v tomto duchu. 

 Všetkým prajeme 

krásne prežitie vianočných 

sviatkov v kruhu rodiny, a do 

nového roka 2024 Vám praje-

me najmä pevné zdravie, 

množstvo lásky a aj dostatok 

šťastia!  

 

Ing. Michaela Hrdličková 

Komisia kultúry, sociálnych 

otázok a verejného poriadku 

pokračovanie na strane 15 →  
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 Skvelá partia ľudí, ktorá opäť nesklamala a pripravila 

aj tento rok adventný veniec pred Kostol sv. Imricha v Častej. 

OZ Satyr 

Činnosť Divadla na kolene v roku 2023 

 Aj naše divadlo, tak ako všetky organizácie, zasiahla 

epidémia korony. Dlho sme sa nemohli stretávať, nič sme ne-

mohli nacvičiť, ani hrať. A tak sme s veľkou chuťou uvítali 

uvoľnenie pravidiel a začali sme nacvičovať novú hru. 

 Siahli sme po konverzačnej inscenácii od fínskeho 

autora Bengta Ahlforsa, ktorú hráme pod názvom: „Tak kto je 

tu blázon?“ Je to tak trošku čierna komédia o rodinných vzťa-

hoch, dedičstve, láske i odpustení a o rodinných tajomstvách, 

ktoré vyjdú najavo. Réžie sa ujala veľmi úspešne Lila Nesho-

dová. 

 Hru sme premiérovali v januári, a keďže o hru bol 

úžasný záujem, postupne sme pridávali ďalšie reprízy. Okrem 

toho sme zatiaľ hrali na Dubovej, v Košolnej, v Križovanoch a 

v Zohori, kde sme vystúpili na divadelnom festivale Traktér. 

 A tiež sme zorganizovali naše tradičné Festeátro, už 

po 14-ty raz. Tešili sme sa záujmu divadelných priaznivcov, 

ktorí mohli okrem našej inscenácie vidieť aj predstavenie Cel-

kom malého divadla zo Starého Tekova, tiež predstavenie 

Modranského kráľovského divadla. Medzi inscenáciami divá-

kov zabávali členovia folklórnej skupiny z Križovian nad Dud-

váhom. 

 Zúčastnili sme sa tiež tradičnej súťaže vo varení gulá-

šu a reprezentovali sme obec na vinobraní v Pezinku. 

DNK Častá 

O Z  S A T Y R  

D N K  Č A S T Á  
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Jednota dôchodcov Častá a jej aktivity 

 

 V našom klube sa pravidelne stretávame každú nedeľu 

od 15:00 hod. Vítaní sú všetci, aj nečlenovia. V príjemnom  

domácom  prostredí si posedíme, porozprávame sa a zabavíme.  

Okrem týchto priateľských posedení JDS organizuje aj rôzne 

akcie, brigády, výlety, zájazdy a pod. 

 V druhom polroku 2023 sme uskutočnili výlet na 

Skalku pri Trenčíne. Zúčastnilo sa 50 osôb, a ako sa na púť po 

cirkevných miestach patrí, sprevádzal nás aj náš pán farár Vla-

dimír Banský. 

 Koncom augusta, počas osláv Slovenského národného 

povstania - Vatra 2023, sa udeľovali ceny „Častovský škorec“ 

nominovaným osobnostiam spoločenského, kultúrneho a špor-

tového života v obci Častá. Medzi ocenenými bola aj dlhoročná 

členka a predsedníčka JDS Častá pani Mária Setnická. Toto 

ocenenie dostala za dlhoročný prínos pri fungovaní JDS v našej 

obci.  

 Dňa 3. 9. 2023 sme v klube oslávili krásne životné 

jubileá – 90-te narodeniny našich členiek Márie Pudmarčíkovej 

a Zdenky Pudmarčíkovej. Jubilantkám prišiel zablahoželať aj 

pán starosta František Kašický s manželkou a zástupca starostu 

pán Jozef Dukát. 

 V mesiaci september sme sa v počte 48 zúčastnili 4-

dňového autobusového zájazdu do Spišskej Novej Vsi. Krásny-

mi historickými pamiatkami, ktoré sú zapísané do zoznamu 

kultúrneho dedičstva UNESCO, nás vždy sprevádzal sprievod-

ca, ktorý nám opísal históriu navštíveného miesta. Boli to krás-

ne miesta a pamiatky nielen v Spišskej Novej Vsi, ale i v Levo-

či, Mariánskej hore, Spišskej Kapitule a cestou  domov sme 

navštívili Spišskú Sobotu.  

JDS  ČASTÁ  
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Za všetky takéto krásne zážitky ďakujeme členke Magdaléne 

Miklovičovej, ktorá je organizátorkou zájazdov. 

 Nielen zábava a výlety, ale aj práce  nás čakali v areáli 

nášho klubu. V  jednej časti záhrady sme za pomoci OÚ Častá 

upravili terén na petangové ihrisko. O novozaložený trávnik pri 

petangovom ihrisku sa staral pán Benjamín Belák. O kosenie 

trávnika v areáli klubu sa staral pán Ján Sedláček. Obom ďaku-

jeme za ich starostlivosť a samozrejme ďakujeme aj všetkým 

členom, ktorí sa zúčastnili brigády na úprave kríkov 

a kvetinových záhonov v záhrade. Ďakujeme aj členkám klubu, 

ktoré sa pravidelne starajú o záhony zelených porastov na fut-

balovom ihrisku. Tieto podujatia sú vždy spríjemnené tým, že 

naše členky nachystajú občerstvenie, a tak to nie len o práci, 

ale aj o spoločnosti a udržiavaní dobrých  medziľudských vzťa-

hov. Myslím si, že je to dostatočným príkladom, že spoločnými 

silami sa dá veľa zvládnuť. 

 Mesiac  október je Mesiacom úcty k starším. Tento 

sviatok sme oslávili 21. 10. 2023 v Reštaurácii  Štadión 

v spolupráci s Obecným úradom Častá. Bolo to príjemné pose-

denie s bohatou tombolou, za ktorú ďakujeme všetkým sponzo-

rom. 

 Prácam sa nevyhýbame v našom klube ani na jeseň. 

Vyzbierali sme orechy, ktoré sa urodili v záhrade klubu, očistili 

sme ich a pripravili na predaj. Taktiež sme sa zúčastnili na vý-

robe domácich slížikov, ktoré sú tiež pripravené na predaj na 

Adventných trhoch. Peniaze získané z predaja našich výrobkov 

používame napr. na pokrytie nákladov na občerstvenie pri spo-

mínaných aktivitách.  

 Dňa 11. 11. 2023 sme ako každý rok položili vence 

k Pomníku  padlých  hrdinov a pripomenuli sme si tak ukonče-

nie 1. svetovej vojny. Koncom novembra sme začali v klube 

s novou aktivitou, a to je cvičenie pod vedením skúsenej tréner-

ky.  

 Na záver chceme poďakovať za ochotu, podporu a 

spoluprácu vedeniu obce Častá. 

 

Prajeme Vám príjemné prežitie vianočných sviatkov a do nové-

ho roka zdravie, šťastie, lásku.  

Výbor JDS Častá 
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 Vianoce v stredoveku 

 „Štedrý večer“ (latinsky Largum sero) 

 

 Slovanská tradícia 

Slávenie Vianoc oficiálne ustanovil v 4. storočí pápež 

Julius I. dátumom narodenia Ježiša na 24. december a odvtedy 

tento sviatok oslavujú ľudia po celom svete. Sviatok mal vy-

tvoriť protiváhu pohanským oslavám zimného slnovratu nazý-

vaného aj „Kračún“. Cirkev 

postupne pretransformovala 

pohanské tradície na kresťan-

ský sviatok. Starí Slovania 

slávili tieto dni ako zrod nové-

ho života, keď sa príroda pri-

pravuje na jar. Aj preto sa vo 

vianočných vinšoch v rôznych 

oblastiach Slovenska dodnes 

spomína hojná úroda na po-

liach, plné stodoly a stoly. 

 Pôst 

Prvým zvykom, ktorí 

ľudia dodržiavali, bol prísny 

celodenný pôst, ktorý 24. de-

cembra trval až do východu 

prvej hviezdy. Vtedajšia pôstna prax bola veľmi náročná – ľu-

dia sa v priebehu roka postili vyše 150 dní. Počas prísnych pôs-

tov sa nesmelo konzumovať mäso teplokrvných zvierat a ich 

produktov, čiže ani vajcia, masť či mliečne výrobky. Jedlo sa 

jedenkrát za deň a strava pozostávala z pokrmov pripravených 

z obilnín, zeleniny, strukovín a chladnokrvných zvierat – rýb. 

Napriek tomu nie každý panovník či šľachtic bol ochotný dodr-

žiavať pôst. Aristokracia žiadala pápeža o udelenie výnimky, 

aby v čase pôstu mohli konzumovať mliečne výrobky, či mäso. 

Zdôvodňovali to chorobou, slabosťou, nechuťou k pokrmom z 

rýb a podobne.  

 Jedlo 

Keďže ryba sa stala povoleným pôstnym jedlom, ľu-

dia v stredoveku k nemu radili zvieratá, ktoré boli svojím spô-

sobom života viazané na vodu: bobry, z ktorých sa jedli zadné 

nohy a chvost, slimáky, žaby, raky či vydry. A od polnoci moh-

li konzumovať mäso. Stredoveká spoločnosť bola hierarchizo-

vaná a to platilo aj pre potraviny. Bol veľký rozdiel v tom, čo 

jedli sedliaci alebo mešťania na kráľovských dvoroch. Dokonca 

sa verilo, že keby obyčajní ľudia zjedli to, čo bohatí, tak by z 

toho ochoreli, pretože na také jedlo treba mať vycvičený žalú-

dok. Na kráľovských aristokratických stoloch boli lahôdky, 

exotické ovocie, koreniny alebo také druhy mäsa, ktoré sa ne-

dostávali na stoly nižšie postavených. 

Na štedrovečernom stole nechýbal ani alkohol. Na 

našom území sa vo veľkej miere pilo najmä víno, potom nasle-

dovalo pivo a medovina. Voda totiž mohla byť zdrojom nákaz-

livých chorôb. Víno bolo považované za vynikajúci liečebný 

prostriedok. Podľa kartuziánov z Červeného Kláštora víno 

„čistí zrak, posilňuje žalúdok, vracia veselú myseľ, zbavuje 

vnútro škodlivých pár, uvoľňuje črevá, cibrí rozum a uľavuje 

sluchu“. 

Ďalším zvykom bolo pečenie veľkého bieleho chleba 

v tvare pletenca (dnes vianočka). Ten symbolizoval Ježiša 

Krista, ktorý sa narodil v Betleheme, t. j. v „dome chleba“. 

Ľudia tento bochník kládli na stôl s nožom položeným vedľa 

neho, aby si každý mohol odkrojiť, vrátane prichádzajúcich 

chudobných. Vianoce sa spájali s väčšou konzumáciou ovocia 

v porovnaní s ostatnými ročnými obdobiami. Ovocie sa takisto 

kládlo na stôl, kde bolo voľne k dispozícii aj služobníctvu a 

chudobným. 

 Typickou vianočnou sladkou pochúťkou sú aj dnes 

anízové koláčiky. Poznali ich už v stredoveku. Najstaršie nále-

zy datujeme do 14. storočia z územia Švajčiarska. Páni si vo 

vianočný čas radi pochutnali na ovocnom dezerte, nazývanom 

aj Vianočná muzika.  

 Recept na dezert „Vianočná muzika“: 

 Usušené slivky, jabĺčka, hrušky či marhule rozvar so 

škoricou, badiánom, klinčekmi, vanilkou a citrónovou kôrou. 

Takúto uvarenú zmes prelisuj cez plátno či cedník. K zmesi sa 

pridaj slivkový lekvár, hrozienka, orechy a nastrúhaný perník. 

Všetko to spolu povar a ochuť medom. 

 Slávenie Vianoc 

 K Vianociam sa viazalo množstvo zvykov. Vďaka 

českému benediktínovi Janovi z Holešova, žijúceho na prelome 

14. a 15. storočia, sa zachoval opis viacerých vianočných zvy-

kov (skôr sedliackych ako šľachtických). Dňa 25. decembra, na 

sviatok Narodenia Pána, sa nevykonávala žiadna ťažká práca. 

Čas sa na chvíľu zastavil. Ľudia mali byť v ten večer štedrejší 

ako inokedy. Dvere domov mali zostať otvorené pre núdznych, 

aby sa ponúkli z pripraveného občerstvenia. Viac krmiva sa 

ušlo aj dobytku.  

 Veriaci si na pamiatku zoslania „nebeského daru“ – 

prostredníctvom poslov navzájom posielali pozdravy a darče-

ky. „Niektorí však obdarúvajú len preto, aby sami mali šťas-

tie,“ skonštatoval Ján z Holešova. Tradovalo sa totiž, že kto v 

ten večer neobdaruje iných, schudobnie ešte pred koncom roka. 

Ďalším zvykom bolo koledovanie. Miestny kňaz spolu so ško-

lákmi, oblečenými v bielych rúchach, nosili z domu do domu 

obraz novonarodeného Božieho Syna, osvetlený sviečkami. 

Zároveň spievali a kadidlom vydymovali navštevované príbyt-

ky. Z vďaky za zvestovanie dobrej správy dostali koledníci 

koláče alebo peniaze. Iný zvyk, opísaný benediktínom Jánom, 

spočíval v ukladaní slamy na podlahu v izbách, čo odkazovalo 

na jednoduchosť podmienok, v akých sa narodil Spasiteľ. 

 Vianoce sa začali svätiť už v predvečer Kristovho 

narodenia (tzv. vigília), teda 24. decembra, keď veriaci, rovna-

ko ako dnes, išli na polnočnú 

svätú omšu. V prameňoch sa 

zachoval opis príchodu kráľa 

Žigmunda Luxemburského na 

Kostnický koncil 24. decem-

bra 1414. Na Štedrý večer 

vtedy dostali netrpezliví hostia 

a obyvatelia Kostnice správu, 

že kráľ spolu s manželkou, 

kráľovnou Barborou Celjskou 

sú už blízko mesta. O druhej 

hodine po polnoci za svitu 

pochodní a v treskúcej zime 

pricestoval panovník s asi ti-  

O Z  S C H A T M A N S D O R F  
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sícčlenným sprievodom do Kostnice. Hoci mali za sebou celo-

denné namáhavé cestovanie, mohli si oddýchnuť a zohriať sa 

len hodinu. O tretej ráno sa začala svätá omša. Bohoslužby 

trvali až do jedenástej hodiny dopoludnia. Ulrich von Richen-

tal, ktorý zdokumentoval tieto udalosti, s rešpektom konštatuje, 

že kráľovský pár strávil v kostole plných 9 hodín. 

 Darčeky  

 Kráľ, páni, ale aj remeselníci, gazdovia, obchodníci 

obdarúvali svojich služobníkov a familiárov. Dávali im nielen 

peniaze, ale aj výslužku. Symbolické dary v podobe pečiva, 

ovocia či mincí si dávali aj príbuzní a priatelia. Dňom obdaro-

vania nebol Štedrý večer, ale až druhý deň Vianoc. Vianočným 

zvykom bolo v tom čase darovanie jedla zemepánmi a šľachtou 

chudobnejším. Z panského stola pre nich uvoľnili bochník 

chleba a tanier mäsa. 

 Ozdoby 

 Ľudia si spájajú Vianoce s vianočným stromčekom, no 

prvá písomná zmienka o ňom pochádza z konca 15. storočia zo 

Štrasburgu. Jednou z ozdôb slávnostne prestretého stola bola 

vianočka, ktorá zostala symbolom Vianoc až do dnešných čias. 

Ďalej ľudia praktizovali akési „vyvoňanie“ a vykurovanie prie-

storu. Ihličím či bylinkami bola vystlali zem nielen preto, aby 

priestory voňali ihličím, ale i 

preto, lebo verili, že to ich 

ochráni pred chorobami. Na 

Vianoce si ľudia zdobili prí-

bytky ihličím a imelom, ako 

magickú ochranu pred zlými 

duchmi, chorobami, hladom. 

Stále zelené rastliny boli sym-

bolom života a večnosti. Na 

Štedrý večer, zdobili ľudia 

kostoly vetvami stromov, na 

ktoré vešali jablká, orechy a 

podobne. Dôležitým symbo-

lom kresťanských Vianoc sú 

betlehemy. Prvýkrát s touto 

myšlienkou prišiel zakladateľ 

františkánskeho rádu sv. Fran-

tišek z Assisi. Ten v roku 1223 postavil v jaskyni neďaleko 

Assisi jasle vystlané senom a pri nich zorganizoval svätú omšu. 

Podľa tejto legendy sa začali v minoritských kostoloch stavať 

jasle a pri nich sa hrali krátke scény o narodení Ježiša Krista. 

Do 16. storočia jasličky pozostávali z troch figúrok - dieťaťa a 

dvoch zvierat, ktoré držali malé dieťa v teple. Až na prelome 

16. a 17. storočia sa k týmto figúrkam postupne pridáva Panna 

Mária, Jozef, pastieri a iné postavičky. Malé skriňové betlehe-

my si zhotovovali aj prostí ľudia a samozrejme sa s nimi chodi-

lo i koledovať. 

 Zábava 

 Na rozveselenie ducha počas Vianoc sa hrávali rôzne 

hry. Jednou z nich bola hra kocky, ktorú poznáme aj dnes, vte-

dajšia cirkev sa ju snažila mierne potláčať. Bolo veľa spôso-

bov, ako si krátiť čas: ľudia sa, podobne ako my, hrali na sne-

hu, sánkovali sa a korčuľovali (na vyleštených kusoch dreva 

alebo podkovových kostiach, kovové korčule sa stali populár-

nymi až oveľa neskôr). V interiéri boli najobľúbenejšie stolové 

hry, napríklad šach. Šľachtici mohli organizovať aj poľovačky 

na diviaky. 

 Vianočné kúzla a veštby 

 Hospodári zvykli na Štedrý deň ovinúť ovocné stromy 

do bielej slamy ako pripomienku nevinnosti Panny Márie, ktorá 

v sebe nosila vznešený plod Ježiša Krista. No ani pri tomto 

zvyku sa ľudia nevedeli zbaviť pohanských zvykov a obísť bez 

magických praktík a krájali ovocie, aby poznali „budúce dobré 

alebo zlé veci“. Niektorí však nechávali chlieb na stoloch preto, 

aby sa v noci mohli najesť bôžikovia. Tento zvyk teda pochá-

dza ešte z pohanských čias. Niektorí ľudia myslia počas Vianoc 

skôr na svoj zisk a z poverčivosti praktizujú rôzne úkony: mie-

šajú peniaze v mešci, aby sa im budúci rok znásobili, alebo 

otvárajú mešce preto, aby im do nich ľahšie vkĺzlo šťastie. Že-

ny čarovali so slamou, prostredníctvom ktorej sa snažili zabez-

pečiť, aby mali nasledujúci rok izby bez bĺch. 

 

Nikola Heger Schwammelová 

OZ Schatmansdorf 

 

 Členovia Klubu slovenských turis-

tov Častá sa okrem vlastných aktivít, ktoré 

sú rozsiahle, venovali v roku 2023 aj uspo-

riadaniu podujatí v našej obci a účasti na 

súťažných podujatiach na celom Slovensku.  

 46. ročník Častovskej päťdesiatky bol pripravený 

v plnom rozsahu bez obmedzení, čo sa prejavilo na mimoriad-

nom záujme turistov, ktorých sa prezentovalo takmer 1 100. 

Vďaka tomu, že u nás na Červenom Kameni sa štartuje ráno od 

05:30 hod. až do predpoludnia a v jednotlivých skupinách, oko-

litá príroda nebola zaťažovaná masovým podujatím. Na trasách 

boli pripravené hliadky a pomáhali dostať sa turistom do cieľa 

až do večerných hodín. Tam ich už čakal kvalitný guláš 

a vytúžený diplom. Na tomto mieste sa znovu ospravedlňujeme 

tým, ktorým sa neušiel spomienkový odznak alebo diplom. 

Mrzí nás,  že sme neodhadli taký záujem, do budúcnosti sme sa 

poučili. 

 Priebeh nočných pretekov a nasledujúcich pretekov 

Slovenského pohára v TOB  (turistický orientačný beh) sme už 

popísali v minulom čísle. Tu chcem ešte osobne vyzdvihnúť 

obetavosť a nadšenie organizátorov. Ďalším podujatím boli 

bežecké preteky Mraznické chodníčky. Tieto počtom preteká-

rov  zďaleka nekonkurujú 
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turistike, ale pre svoju náročnosť a členitosť terénu sú obľúbe-

né u atlétov i rekreačných bežcov. Predpoludním zdolávali 

chodníčky najmladší bežci -  väčšinou členovia nášho mládež-

níckeho   oddielu. Po nich sa na tradičnú päťku vydali dospelí, 

mnohí na dva okruhy. Novinkou, ktorou sa snažíme prilákať 

viac domácich bežcov, je vyhodnotenie najrýchlejších Častova-

nov. Tentoraz to boli zo žien Elena Švihoríková a spomedzi 

mužov Tomáš Kopčík.  Celý rok sa môžu tešiť z krásnych pu-

tovných pohárov.  Nech je to 

výzvou pre množstvo ostat-

ných, ktorí v Častej behajú 

a váhajú sa postaviť na štart. 

 Súťažne sa naši čle-

novia v rámci KST venujú 

spomínanej disciplíne TOB. 

Vďaka dobrým výsledkom 

v kvalifikácii sa na Majstrov-

stvá SR v podtatrans- kom 

Svite dostalo 13 našich prete-

károv, väčšinou detí. Opäť sa 

darilo rodine Dominikových, 

ktorí získali tri tituly Majstra 

Slovenska – Grétka, Matej u 

žiakov a otec Tomáš medzi 

mužmi 36+ Medailoví žiaci boli aj Tomáš Ondrejkovič na dru-

hom mieste a Hanka Hrdličková na treťom. V sobotu na dlhých 

a najmä kopcovitých tratiach zabojovali všetci a v nedeľu si 

eš te  už i l i  t u r i s t iku  vo  Vyso kých Ta t r ách.                                    

 Najvyššou úrovňou boli Medzinárodné majstrovstvá 

v TOB, ktoré sa konali v kysuckej Nesluši. Vo výsledkoch pre-

važovali tradične českí pretekári. Ale aj tu sme brali, keď To-

máš Dominik bol medzi mužmi 36 + na druhom mieste, syn 

Matej na treťom a Tomáš Ondrejkovič tiež na treťom mieste. 

Pritom on mal suverénny bežecký čas, len keby neboli tie ne-

šťastné „Rastliny a dreviny“ medzi súťažnými úlohami...  Han-

ka Hrdličková a Grétka Dominiková dosiahli na ôsme a deviate 

miesto, Amy Roedolfová dvanáste. 

 Organizovať tieto podujatia by sme nemohli bez fi-

nančnej podpory samosprávnych inštitúcií a materiálnej pomo-

ci podnikateľských subjektov. V roku 2023 sme čerpali finanč-

né dotácie obce Častá na pokrytie nákladov troch podujatí 

a  Bratislavského samosprávneho kraja na zakúpenie nových 

stanových prístreškov. BSK nám  celkovo v posledných rokoch 

prispel na také vybavenie, vďaka ktorému sme schopní uspo-

riadať na Červenom Kameni vrcholné podujatia. A tu sme pri 

ďalšom poďakovaní, a to samotnému Múzeu Červený Kameň, 

ktoré nám poskytuje priestory a najmä spoločnosti Signatech 

Častá. Jej logistická pomoc je pre nás neoceniteľná. 

V organizovaní nám pomáhali MAX ONE Častá, obec Píla, 

vinárstva PEGAS a MYSLÍK, reštaurácia ŠTADIÓN. Bez 

problémov je spolupráca s LESMI SR. 

 Poďakovanie patrí aj všetkým našim aktívnym čle-

nom, rodičom, starým rodičom a priaznivcom. 

 V tomto období Vám všetkým želáme veľa zdravia, 

aby sme sa v budúcom roku stretávali v hojnom počte nielen na 

turistických, ale aj na súťažných podujatiach. 

 

Marián Porkert,  

predseda KST Častá 

 

Kynologický klub v roku 2023 

 

Rok 2023 sa niesol opätovne v znamení viacerých 

aktivít, súťaží a výstav, ktoré absolvovali členovia miestneho 

Kynologického klubu Častá, ako aj starostlivosti, údržby a zve-

ľaďovania kynologického cvičiska, ktorý je majetkom obce. 

Kynologický klub Častá pokračoval vo svojich tradičných 

a pravidelných aktivitách. Úvod roka predstavoval opätovne 

organizáciu nedeľných výcvikov, 
pokračovanie na strane 21 →  
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obrany pod vedením Mariána Polakoviča. Novinkou je zapoje-

nia sa a výcvik psíka pod vedením hluchonemej psovodky, čo 

vyžaduje osobitný prístup a novú skúsenosť pre výcvikára 

a členov klubu. 

Spolupracovníčka klubu pri tréningoch a akciách Bar-

bora Odnogová so svojím  nemeckým ovčiakom Hardym zví-

ťazila na pretekoch v Gbeloch záhoráckej ligy kynológov 

v kategórii  SVV a stala  celkovou víťazkou celej záhoráckej 

ligy v ročníku 2022-2023.  

Weimarská krátkosrstá stavačka Bailey Brixi Weim-

dream Kašická na medzinárodnej výstave psov CACIB 2023 v 

Nitre získala prvé miesto v otvorenej triede s výborným hodno-

tením a titulom CAC. Súčasne splnila podmienky a získala titul 

Slovenského šampióna krásy. Obdobne už tradične bol úspeš-

ným víťazom na špeciálnej klubovej výstave, ako aj medziná-

rodných výstavách Miroslav Novák so svojimi stredoázijskými 

ovčiakmi. 

Kynologický klub Častá reprezentoval obec Častá 

počas Medzinárodného dňa detí v Suchej nad Parnou. Za klub 

sa so svojimi psami zúčastnili Marián Polakovič, Terézia 

a Mária Polakovičová, Barbora Odnogová, František Kašický a 

Matúš Miko. Klub sa tradične odprezentoval aj na Častovskom 

GuľášCupe 2023 a brigádnicky pomohol na podujatí Za zelen-

šie ihrisko v Častej. Pokračovali úpravy a kosenie cvičiska 

a členovia klubu sa zúčastňovali na výstavách, kde získali ďal-

šie ocenenia. Klub mal zastúpenie aj na podujatí Nocturnotrial 

a CanisCross behu, ktorý v Častej organizoval Slovenský špor-

tový klub československého vlčiaka a spol., zaradeného do 

seriálu WWDC Cup 2023. Členovia klubu zorganizovali aj 

ukážku pre deti v rámci Letného detského kina v Častej. 

 Klub zorganizoval v spolupráci s Obecným úradom v 

Častej tradičnú klubovú súťaž vo výkone psov. Tento rok sa jej 

zúčastnil rekordný počet účastníkov a zúčastnil otvoril ju sta-

rosta obce  a zúčastnil sa jej aj bývali starostovia Róbert Leder-

leitner a Stanislav Jablonovský. Súťažné zápolenie rozhodoval 

Marián Polakovič za technickej asistencie Romana Stojkoviča, 

Otílie Strážayovej a Márie Polakovičovej. 

 Členovia klubu sa spolu s ostatnými združeniami v 

obci zúčastnili tradičného alegorického sprievodu počas Pezin- 
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ského vinobrania. Ako tradične išlo o úspešnú prezentáciu 

miestnej kynológie na verejnosti a výcvik psov na adaptáciu v 

dave ľudí. V mesiaci november bol klub zapojený do pátracej 

akcii po nezvestnej osobe v lesnom poraste medzi obcami Čas-

tá a Dubová. Klub súčasne predložil žiadosť o dotáciu na čin-

nosť aj v roku 2024.V závere roka sa uskutočnila výročná člen-

ská schôdza Kynologického klubu Častá spojená so stanovením 

ďalších cieľov a aktivít  do nasledujúceho obdobia. 

 Vedenie klubu si dovoľuje poďakovať za aktívnu spo-

lupráce vedeniu obce Častá, praje všetkým príjemné prežitie 

vianočných sviatkov a všetko dobré v novom roku 2024!  

 

Roman Stojkovič, tajomník klubu 

foto: František Kašický, archív klubu 

 

 Posledné vydanie Častovského In-

formačníka krásne kopíruje vyhodnotenie 

futbalovej polsezóny FC Slovan Častá.  Po-

ďme sa teda poobhliadnuť za tým, čo sa 

v prvej časti sezóny udialo.  

 Naši najmladší z U9 sa zoznamujú 

s prostredím, tréningovými procesmi, trénermi a prvými futba-

lovými zápasmi. Ich tréningový proces je pravidelný, účasť 

výborná a robia radosť nielen svojím trénerom ale najmä rodi-

čom. Výsledky nie sú zaznamenávané a povedzme, že aktuálne 

ani príliš podstatné. Zhodnotenie trénerov Martina a Eriky ho-

vorí o veľkom potenciáli a chuti učiť sa. Trénerom, rodičom, 

no najmä deťom patrí veľká vďaka za vzornú reprezentáciu 

futbalového klubu a obce Častá.  

 Kategória U11 vede-

ná trénerom Palom Minári-

kom má vyrovnané výsledky 

výhier, remíz, ale aj prehier. 

V rámci ich vekovej kategórie 

badáme posun a čoskoro si 

niektorí hráči vyskúšajú hrať 

už aj za starších. Hráči si vy-

skúšali a vyskúšajú halové 

turnaje, kde si môžu zmerať 

sily nie len so slovenskými 

rovesníkmi, ale na turnajoch 

sa stretávajú aj s výbermi 

z okolitých štátov. Je to pre 

nich veľmi dobrá skúsenosť 

a tieto aktivity rozhodne chceme aj naďalej podporovať. 

 Hráči a tréneri U13 spravili za posledné obdobie azda 

najväčší progres. Zlepšený herný prejav, výsledky zápasov, 

ktoré sa často rozhodovali až na konci zápasov, nasvedčujú 

veľký potenciál v tejto kategórii a budeme mať čo robiť, aby 

sme ich v Častej pred odchodom do veľkého futbalu udržali. 

Keďže v tejto kategórii sa už zaznamenávajú aj výsledky, po-

zrime sa na pôsobenie kategórie U13 v súťaži. 

 

Mladší žiaci U13 (MZV) sk. PK: 
10. kolo - 12. 11. FC SLOVAN Častá 2 - 5 TJ Slovan Viničné;  

9. kolo - 28. 10. TJ Slovan Vištuk 5 - 0 FC SLOVAN Častá;  

8. kolo - 21. 10. FC SLOVAN Častá 2 - 2 ŠK Svätý Jur;  

7. kolo - 14. 10. FC SLOVAN Častá 2 - 7 OŠK Sl. Grob;  

6. kolo - 7. 10. FK CINEMAX Doľany 0 - 4 FC SLOVAN Častá;  

5. kolo - 30. 9. FC SLOVAN Častá 0 - 8 Futbalový klub Dubová;  

4. kolo - 23. 9. ŠK Báhoň 4 - 0 FC SLOVAN Častá;  

3. kolo - 16. 9. FC SLOVAN Častá 1 - 1 CFK Pezinok - Cajla;  

2. kolo - 10. 9. FK Karpaty Limbach 6 - 0 FC SLOVAN Častá;  

1. kolo - 2. 9. FC SLOVAN Častá 0  6 ŠK Šenkvice; 

11. kolo - 26. 8. PŠC Pezinok B 4 - 0 FC SLOVAN Častá. 

   No a na záver naše A-mužstvo. Krátka letná príprava 

s minimom dovoleniek pre našich hráčov a realizačný tím vy-

vrcholila prvým predkolom pohára Slovnaft Cup, do ktorého 

sme sa prihlásili. V prvom zápase na nás čakal súper z Modry. 

Naši chlapci napriek „prípravnej fáze“ zápas poňali veľmi zod-

povedne a po oduševnenom a tímovom výkone vyhrali nad 

účastníkom vyššej súťaže 2:0, čím sa prebojovali do prvého 

kola pohára. Tam na nich čakal  

F C  S L O V A N  Č A S T Á  
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zmenami poznačený súper z Igramu. Po jemne prehajdákanom 

polčase naši chlapci zabrali a podarila sa im nádherná otočka 

z 0:2 na konečných 3:2! Fantastický výsledok a zodpovedná 

hra znamenala len jediné, do Častej na ihrisko príde súper 

zvučného mena. A prišiel. Nástupca slávnej Petržalky, FC Petr-

žalka, bol naozaj lákadlom v širšom okolí. Samozrejme, nero-

bili sme si veľké nádeje, vedeli sme, kde je sila nášho mužstva 

a súpera. Ale, bola to pre našich hráčov, fanúšikov, sponzorov 

odmena za dlhodobú prácu v klube a pre klub. Zmerať si sily 

s druholigovým klubom bola pre nás obrovská škola. Zápas 

sme prehrali 0:9, no po zápase zaslúžený potlesk od divákov 

znamenal jediné. Nechali sme na ihrisku srdce a so cťou sme 

odohrali tento ťažký zápas. 

 K lige sme pristúpili tento rok s jasným cieľom bojo-

vať o najvyššie umiestnenie v tabuľke. Od začiatku prípravy až 

po posledné kolo mali chlapci v hlavách jediné - vyhrať čo 

najviac zápasov a zimovať na prvých priečkach tabuľky. Nepo-

darilo sa nám to. Jeden zápas nám znemožnilo počasie, zopár 

zápasov nám nevyšlo podľa predstáv. Aktuálne máme o jeden 

zápas menej a stratu na prvého 5 bodov. Ak vyhráme dohráva-

ný zápas, strata na prvého bude len 2 body a súťaž budeme mať 

vo svojich rukách.  

 V zimnom období je pre vedenie čas na spätnú väzbu 

od trénerov. Budeme mať so všetkými posedenie, aby sme boli 

lepšie pripravení na jarnú časť a nasledujúcu sezónu. Hráči, 

tréneri a vedenie si dopraje zaslúžený oddych, aby mali dosta-

tok síl na najbližšie obdobie.  

 V mene klubu by 

som chcel poďakovať sta-

rostovi obce Častá, zamest-

nankyniam obecného úradu, 

všetkým fanúšikom, podpo-

rovateľom a sponzorom. 

Nie je pre nás samozrej-

mosť akákoľvek vaša po-

moc, ale vždy nám ju po-

skytnete a my môžeme roz-

víjať častovský futbal ďalej! 

Ďakujeme! 

 

 

Lukáš Harsa 

predseda FC Slovan Častá 

ŠPORTOVEC ROKA 2023  

 

 Tak ako každý rok, aj tento sme ocenili našich najlep-

ších športovcov v silovom trojboji a tlaku na lavičke. 
 

 muži:  Ákos Labát  

   Kristián Slíž 

   Samuel Lederleitner 
 

 ženy:  Ľubica Polkorábová  
 

 juniori:  Kristián Filip Jakubec 

   Martin Putera 

   Tomáš Szarka 
 

 juniorky:  Olívia Lapšanská 
 

 dorastenky: Adela Truchliková 
 

 dorastenci: Juraj Gabriel Blažíček 
 

 masters muži: Ján Lenart 

   Marian Daňo 
 

 masters ženy: Lucia Lebocová 

 Veľké poďakovanie trénerovi Palovi Kovalčíkovi, bez 

ktorého by tieto úspechy neboli dosiahnuté, a taktiež ďakujeme 

partnerom podujatia Ľubovi Miklovičovi - Vinárstvo Malé Di-

vy, Marekovi Polčicovi - Pohrebníctvo Dubová a Tomášovi 

Horvátikovi - Defense Pro. 
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zdroj:  FB SPC Častá 

 

 Rok 2023 začal pre RC klub nepríjemnou udalosťou - 

zatopením letiskovej plochy. Už začiatkom jesene 2022 sme 

spozorovali neobvyklý nízky stav prietoku Štefanovského poto-

ka tečúceho areálom modelárskeho letiska. Nakoľko bolo horú-

ce leto i nástup prechodu do jesennej fáze roka sa nieslo vyšší-

mi teplotami, tento stav nízkej hladiny vody v Štefanovskom 

potoku sa javil ako prirodzený vzhľadom na počasie.  

 Nástupom nového roka 2023 v januári bola spozoro-

vaná  na letiskovej ploche RC letiska veľká ľadová plocha . Že 

niečo nie je v poriadku naznačovala už prístupová cesta k areá-

lu pri odbočení z hlavnej komunikácie. Vedenie klubu pod ve-

dením predsedu klubu  Rudolfa Pribulu vykonalo prehliadku 

stavu a začalo riešiť danú situácia. Prvým krokom bolo nasní-

manie celého okolia lokality letiskovej plochy i priľahlých po-

zemkov a priebeh koryta Štefanovského potoka dronom. 

 Po vyhodnotení snímok a videozáznamu z drona sa 

naskytol neutešený pohľad na zatopenú oblasť pozemkov od 

čističky odpadových vôd až po rázcestí smer Štefanová - Doľa-

ny. Pri detailnejšom preskúmaní bola príčina zatopenia pozem-

kov i letiskovej plochy identifikovaná, na toku Štefanovského 

potoka sa nachádzalo niekoľko bobrích hatí, ktoré sa vylievali 

mimo koryta potoka, a to bola hlavná príčina zatopenia nielen 

plochy RC letiska ale aj priľahlých pozemkov ornej pôdy. Na-

koľko hrozilo zdevastovanie plochy letiska, ktoré stálo nemalé 

úsilie všetkých členov klubu terajších i  tých, ktorí už nie sú 

členmi klubu, toto RC letisko vybudovať a následne udržiavať 

v stave, v ktorom ho poznajú všetci návštevníci nielen cez Air-

Grill ale hlavne fanúšikovia RC lietania, vedenie klubu v zastú-

pení jeho predsedu Rudolfa Pribulu, ktorý písomnou formou 

oslovil správcu Štefanovského potoka a dňa 28. 2. 2023 bol 

doručený  podnet na preskúmanie diania na Štefanovskom po-

toku pretekajúcom katastrom obce Častá v časti smer Štefano-

vá, okolie ČOV. 

 Na základe nášho podnetu sme s predstaviteľmi SVP, 

š. p. a za účasti pracovníkov Štátnej ochrany prírody SR, ako aj 

ďalších zainteresovaných osôb vykonali tvaromiestnu obhliad-

ku. 
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 Z uvedenej obhliadky bolo  na Štefanovskom potoku 

od prístupovej cesty k ploche letiska RC Klub Častá cca 440 m 

proti prúdu smerom k ČOV Častá, na pozemku s parc. Č. KN C 

2276/2 (vodná plocha mimo zastavaného územia obce, ďalej 

len „parcela KN C“), identifikovaných 5 bobrích hatí. 

Stanovisko SVP, š. p.: 

                Na základe tvaromiestnej obhliadky za účasti pracov-

níkov ŠOP SR, ako aj ďalších zainteresovaných osôb a tiež na 

základe Vyjadrenia ŠOP SR k bobrím stavbám na Štefanov-

skom potoku v k. ú. Častá , vykonala naša organizácia dňa 24. 

3. 2023 odstránenie bobrích vodných stavieb na pozícii 5) a 

pozícii 2) (nakoľko sa vodná stavba 1) ukázala ako aktívna). V 

miestach vybrežovania potoka na ostatných pozíciách boli vy-

kopané jarky, ktoré vodu vracajú späť do koryta Štefanovského 

potoka., 

 Nakoľko je možné predpokladať, že odstránené hate, 

najmä tá na pozícii 5) v lokalite Častá – Štefanovský potok, 

bude bobor vodný opravovať, alebo si vybuduje novú na inom 

mieste, je nutné situáciu ďalej monitorovať, prípadne nanovo 

odstraňovať. Takže toľko k problematike zatápanie plôch a 

bobrích hatí i k samotnému bobrovi vodnému, ktorý tu bude s 

nami zrejme ešte nejakú dobu ako súčasť nášho života.  

 So škodami, ktoré zapríčinila činnosť bobra vodného, 

sa RC klub musel vysporiadať nákladnou sanáciou prístupovej 

cesty, odstránením nánosov a nového povrchu navozením ka-

meniva na teleso cesty. I napriek tomuto nepríjemnému štartu 

nového roka 2023 členovia RC klubu Častá udržali plochu RC 

letiska v plnej kondícii a začali otváranie neba ako aj hlavnú 

letecko-modelársku akciu pod názvom AirGrill 2023 bez ob-

medzenia účelu a  k spokojnosti, ako samotných leteckých mo-

delárov, tak aj návštevníkov už spomenutého leteckého dňa. 

Ukončenie sezóny na RC letisku sme ako aj minulé roky usta-

novili na 28. 10. 2023 pod názvom Rozlúčka s letom.  

 Na záver ako predseda RC klubu Častá chcem poďa-

kovať všetkým členom RC klubu Častá za ich príkladnú prácu 

v klube ako i pri organizovaní podujatí, ktoré patria do portfó-

lia klubu. Nesmieme zabudnúť poďakovať všetkým subjektom, 

ktoré sú nám nápomocné pri realizácii AirGrillu ako samotná 

obec, cez zastupiteľstvo, zamestnancov OÚ, samozrejme sta-

rostom obce Františkom Kašickým, DHZ Častá pod vedením 

Igora Užoviča, Jožkovi Rybárikovi i firme Signatech.  

 A nakoľko sa nachádzame len pár dní  či týždňov pred 

koncom starého roka dovoľte mi do nového roka 2024 popriať 

Vám šťastie, lebo je krásne, zdravie, lebo je vzácne, lásku, lebo 

jej je málo a všetko čo by za to stálo. 

 

Rudolf Pribul, predseda RC klubu Častá 

foto: RC klub Častá 
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O B E C   Č A S T Á 
TERMÍNY ZBERU ODPADOV na rok 2023 - 2024 

! POZOR ZMENA VO VÝVOZE KOMUNÁLNEHO ODPADU OD 1. 12. 2023 ! 

 
Na zber papiera a plastov z rodinných domov slúžia vrecia, pričom papier a plasty sa zbierajú samostatne. Prázdne vrece 

dostane na výmenu každá domácnosť pri vývoze. V prípade potreby je možné získať vrecia aj na  obecnom úrade. Nádoby 

a vrecia s odpadom musia byť v deň vývozu pripravené k manipulácii o 5,00 hod., prípadne deň vopred. 

 

Komunálny odpad 

Zbiera sa: neseparovateľný a znečistený komunálny odpad 

Nezbiera sa: vytriediteľné zložky plasty, papier, sklo, kovy, oleje, zelený odpad, kuchynský odpad, nebezpečný  

                           odpad 

Papier  

Zbiera sa napr.: noviny, časopisy, zošity, knihy, telefónne zoznamy, baliaci papier, lepenka, papierové vrecká, ... 

Nezbiera sa napr.: viacvrstvové obaly (krabice od mlieka a nápojov), povoskovaný papier, celofán, prepisovací papier, lepiaca 

páska, papier znečistený škodlivinami, kovové alebo plastové súčasti papierových výrobkov, plienky, lepiaca páska, ... 

 

Plasty,   Kovy,  Tetrapaky 

Zbiera sa napr.: PET fľaše (fľaše z nealko-nápojov, sirupov, vína a pod.), PE-HD fľaše (fľaše od čistiacich prostriedkov, šam-

pónov, aviváže, destilovanej vody, tekutých mydiel, bandasky neznečistené olejom a pod.), PP fľaše (fľaše od citrónových štiav 

a ostatné fľaše s označením PP), LD-PE fólie (igelitové tašky, fólie z pracích práškov, fólie zo stavebnín a pod.), LLD-PE fólie 

(tzv. strečové fólie), ... 

Nezbiera sa napr.: znečistené plasty, viacvrstvové obaly (krabice od mlieka a nápojov), linoleum, guma, kabelky, molitan, plas-

tové obaly znečistené olejovými a ropnými látkami, ... 

Tetrapaky  Zbiera sa napr.: krabice od mlieka a džúsov, nápojov 

Kovy  Zbiera sa napr.: plechovky z nápojov, konzervy, kovové vrchnáky z fliaš a pohárov, klince, sponky, kľúče, ... 

 

Sklo 

Zbiera sa napr.:  neznečistené sklenené fľaše z nápojov, sklenené obaly, poháre, črepy, tabuľové sklo bez drôtenej výplne, ... 

Nezbiera sa napr.: sklo s prímesami, plexisklo, autosklá, porcelán, keramika, bezpečnostné a technické sklo, žiarovky 

a žiarivky, obrazovky, ... 

  
Komunál. 

odpad 
Plasty Papier Sklo 

December 21 6 27 2, 30 

Január 18 3, 31 24 27 

Február 15 28 21 24 

Marec 14 27 20 23 

Apríl 11 24 17 20 

Máj 9 22 15 18 

Jún 6 19 12 15 

Júl 4 17 10 13 

August 1, 29 14 7 10 

September 26 11 4 7 

Október 24 9 2, 30 5 

November 21 6 27 2, 30 

December 19 4 25 28 

Strana 27 

Plastové fľaše, papierové a tetrapakové krabice je potrebné stláčať, aby sa čo najviac  využila kapacita nádoby alebo vreca.  

V r ec i a  n a  t r i e d en ý  o d p a d  s i  m ô ž u  o b č a n i a  v y z d v i h n úť  v  O Ú .  
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